
 

 
 
 
 
 
 
 
 

Erik Peperkamp, afscheid voorzitter NJPV 
 
Tot 2014 was Peter van Dijk , directeur bestuurder van de Peppels/Canadas, voorzitter van de 
NJPV. Hij gaf het stokje over aan Hans Thissen, visionair directeur van de Lanteerne in Nijmegen. 
Deze moest wegens gezondheidsproblemen al begin 2015 stoppen. Zo werd ik in oktober 2015 
voorzitter van de NJPV.  
Het was een roerige tijd: we waren trots op het handboek Jenaplan "Leren samen leven"" dat net 
uitgekomen was. Een groep Jenaplan scholen had zich onder de noemer Moderne 
Jenaplan Scholen (MJPS) losgemaakt van de regiogroepen in het Noorden.  
In een aantal werkbijeenkomsten hebben we een beleidsplan opgesteld met het motto Ruimte, 
Richting en Ruggensteun. De MJPS werd een nieuwe regio. Het JAS met Hubert Winter en Freek 
Veldhausz, had daarin een bindende werking met o.a. hun festival en erkenning van Jenaplanners 
met uiltjes.  
De onvervangbare Felix Meijer als eindredacteur van Mensenkinderen, werd opgevolgd door 
Geert Bors, die uitgegroeid is als de huisbewaarder van ons gedachtengoed.    
Jaap Meijer was onze steunpilaar, die als directeur zorgde voor de inhoudelijke lijn en verbinding 
en aan de wieg stond van Jenaplan Jong. Jenaplan Jong is een groep stamgroepleiders, die 
elkaar gevonden heeft. Ze brengen nieuwe energie met scholingen en activiteiten op sociale 
media en een podcast. Ontmoetingen tussen stamgroepleiders.  
We nemen deel aan het lectoraat vernieuwingsonderwijs. We hebben een onderzoeksgroep 
Jenaplan opgericht en de eerste publicaties worden begin volgend schooljaar opgeleverd. De 
regio's werken samen aan kwaliteitszorg en deskundigheidsbevordering. 
 
Tijdens mijn voorzitterschap hebben veel erkende coryfeeën en vaste krachten van het bureau 
afscheid genomen. We hebben het kantoor afgestoten en de financiën uitbesteed. De 
financiën moesten flink worden opgeschoond. Toenmalig penningmeester Ton Scheulderman 
heeft de BTW problematiek aangepakt.  Astrid Kaan en ik zijn flink aan de slag geweest met het 
op orde krijgen van de pensioenen. Samen met Job van Essen is nu eindelijk de uitbesteding van 
de financiën goed weggezet. Oud-secretaris Gertine Vorstelman en onze huidige secretaris 
Jacobien van den Hoofdakker hebben gezorgd dat het bestuurlijk op orde is en dat de contacten 
met de onderwijsinspectie onderhouden worden.  
 
Corona kwam en er werden dialogen, presentaties en bijeenkomsten online gehouden. 
De opleiders, waaronder veel nieuwe inspirerende Jenaplanners, werken steeds beter samen en 
er zijn introductiecursussen en een erkende schoolleidersmodules ontwikkeld.  Anite van 
Ooijen en Ingrid Nagtzaam schreven het boek "Ik wil spelen".  
Edwin Solen brengt als nieuwe directeur mensen bij elkaar. Jenaplan wordt internationaal steeds 
meer een begrip: Japan, Taiwan, Zuid Afrika etc. En als kers op de taart de viering van het 100- 
jarig bestaan in Vierhouten.  
 
Ik heb genoten van de energie van Jenaplanners. Onze gezamenlijke visie is onze kracht. Als 
voorzitter houd je het schip op koers, maar de Jenaplanners in de klaslokalen zorgen voor de 
realisatie. De regio's zorgen voor de verbinding tussen Jenaplanscholen.  
Mijn opvolger Harrie Havekes staat met jullie weer voor nieuwe uitdagingen, zoals het leraren- 
en directietekort. Onze missie "samen leren leven" is nu meer dan ooit nodig in deze wereld.   
Bedankt en succes! 
Erik Peperkamp 
  

Kroniek van 8 jaar voorzitterschap 



 

 
 
 
 
 
 
 
 

Harry Havekes, nieuwe voorzitter NJPV 
 
In mijn sollicitatiebrief voor de functie van voorzitter 
NJPV, heb ik aangegeven dat vorm, inhoud en functie 
van het onderwijs voortdurend ter discussie staan en 
dat het Jenaplan daar al decennia een eigen geluid in 
heeft laten horen. Die positie die Jenaplan inneemt is 
geen vanzelfsprekendheid, zeker nu de aandacht 
steeds meer op de cognitieve ontwikkeling en meetbare 
resultaten van kinderen liggen. De Jenaplanvisie geeft 
een tegengeluid en dat moet blijvend voor het voetlicht 
gebracht worden.  
Ik vind het een eer dat de benoemingsadviescommissie 
en het algemeen bestuur van de NJPV met mij in zee 
wil om dat geluid te laten horen. Ik zal hieronder mezelf 
wat meer voorstellen. 
 
Ik zie mezelf als een echt onderwijsdier. Ik heb op alle 
niveaus van het onderwijs een rol mogen spelen: 12 jaar 
lesgegeven in het voortgezet onderwijs (geschiedenis, 
kunstgeschiedenis, ckv en Nederlands), eindredacteur 
en auteur geweest van een geschiedenismethode,15 
jaar 1e graads leraren opgeleid aan de Radboud 
Universiteit (geschiedenis en kunstgeschiedenis), onderzoek mogen doen naar hoe leerlingen 
(geschiedenis) leren, en sinds 2020 schoolleider van de Jenaplanschool de Peppels/de Canadas 
in Boxmeer.  
Toen mijn kinderen naar de Jenaplanschool gingen, heb ik 10 jaar in het schoolbestuur van die 
school gezeten en op dit moment ben ik betrokken bij het Peil.mens-en-maatschappij onderzoek 
van de onderwijsinspectie. Met andere woorden: ik heb vele facetten van het onderwijs mogen 
zien. Dit voorzitterschap past daarbij en vormt een nieuwe uitdaging. 
  
Ik ben al jaren getrouwd en heb twee studerende kinderen (24 en 20 jaar). In mijn vrije tijd ben ik 
al sinds de vorige eeuw actief als trainer/coach van verschillende basketbalteams van onze 
plaatselijke club. Als daar niet al mijn tijd mee gevuld is, ga ik graag naar musea, kerken en andere 
kunsthistorische plaatsen. Vaak via stedentrips, maar nog liever door simpelweg de tent en 
campingspullen in de auto te leggen en van bezienswaardigheid naar bezienswaardigheid te 
trekken. 
  
In Jenaplanland ben ik dus betrekkelijk nieuw. Ik ben daar nog steeds over aan het leren. Dat is 
ook een van de redenen waarom ik de opleiding "Je team als stamgroep" ga volgen. Samen 
nadenken en in gesprek zijn over mooi Jenaplanonderwijs laat mijn hart opveren en zal helpen 
om de NJPV (ons dus) te vertegenwoordigen aan diverse gesprekstafels.  
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